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SHORT VITAE

1.Emeritus Professor of Psycholinguistics,  University of Liège, Belgium.

         - Honorary Professor, Pontifical Salesian University, Venice, Italy.
         - Honorary Professor, Catalan Higher Institute of Psychological Studies, Barcelona, Spain.

2.
Philosophy Doctor (Ph.D.), University of Minnesota (Developmental Psychology, Psycholinguistics, Educational Psychology).

Doctor in Language Sciences (Université de Paris V - René Descartes - 

Sorbonne).

3.     Grand Officier de l’Ordre de la Couronne of Belgium. Grand officier de l’Ordre de

         Léopold II of Belgium. First-class golden civilian  medal of the State of Belgium. Gold medal of the University of Liège. Centennial Award of the College of Education, University of Minnesota.
4.
Has taught at the Universities of Minnesota (Minneapolis), Laval (Québec City), Hawaï (Honolulu, Manoa), Poitiers and Strasbourg (France), Padua, Udine, and Venice (Italy).

5.
Founding member, life-member, and Past-President of the European Down Syndrome Association (EDSA); Past-President and member of the Scientific Council of the European Down Syndrome.  Past-scientific consultant, President of the Scientific Council, and Board member of the Belgian Association for Down Syndrome (APEM, Verviers, Belgium). Member of the Scientific Council of the Société Européenne et Francophone de Recherches Cliniques Appliquées aux Trisomies (Lyon, France). Expert INSERM (Paris).
6.
 Member of the Editorial and/or Scientific Board of numerous national and international journals and reviews in psychology, psycholinguistics, patholinguistics, logopedics and speech pathology, human development and education, neuropsychology, intellectual and developmental disabilities, and Down syndrome.

7.
Author of approximately 400 articles and journal publications in specialized national and  international reviews and 80 books (a part of which has been translated in several languages) in the domains of general psychology, developmental psychology, psycholinguistics, developmental patholinguistics, and educational psychology.  
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Bref C.V.

1.Professeur ordinaire Emérite, Chaire de Psycholinguistique, Université de Liège, Belgique.
        - Professeur honoraire, Université Pontificale salésienne, Venise, Italie.

        - Professeur honoraire, Institut Supérieur d’Etudes Psychologiques, Barcelona, Espagne ;
2.. Philosophy Doctor (Ph.D.), University of Minnesota (Developmental Psychology, 
        Psycholinguistics, Educational Psychology).

Docteur en Linguistique et Sciences du Langage (Université de Paris V - René Descartes - 
Sorbonne).
4.     Grand Officier de l’Ordre de la Couronne de Belgique. Grand Officier de l’Ordre de 

        Léopold II de Belgique. Médaille civique nationale de 1ère classe. Médaille d’or de l’Université de
        Liège Centennial Award of the College of Education, University of Minnesota. World Award for
        distinguished research on Down syndrome.
5.
Anciennement Enseignant aux Universités du Minnesota (Minneapolis), Laval (Québec), Hawaï (Honolulu, Manoa), Poitiers et Strasbourg (France), Padoue, Udine, et Venise (Italie).

6.
Membre Fondateur, membre à vie,  et Past-Président de l’European Down Syndrome Association (EDSA) ; Past-Président et membre du Conseil Scientifique de l’European Down Syndrome Association; Anciennement Consultant,  Président du Conseil Scientifique, et membre du Conseil d’Administration du Service d’Aide et d’Intervention Précoce de l’Association des Parents d’Enfants Trisomiques 21 (APEM, Verviers, Belgique). Membre du Conseil Scientifique de la Société Européenne et Francophone de Recherches Cliniques Appliquées aux Trisomies (Lyon, France). Expert INSERM (Paris).
7.
Membre du Comité Scientifique et/ou du Comité de Rédaction de nombreuses revues internationales dans les domaines de la psychologie,  psycholinguistique  et  patholinguistique développementale, du développement humain, de la neuropsychologie, et du handicap mental.

8.
Auteur d’environ 400 publications dans des journaux et revues spécialisées nationales et  internationales et de 80 livres et monographies (dont une partie traduite en plusieurs langues) s’inscrivant dans les domaines de la psychologie générale, la psychologie développementale,  la psycholinguistique,   la patholinguistique développementale, la neuropsychologie,  la psychologie de l’éducation, et  l’éducation spécialisée. 

